
Bijlage 1 Moties en toezeggingen 
 
Topsport 
 
Reactie rapportage Topsport in Nederland (TiN) 
Zoals toegezegd1 en recent door uw Kamer verzocht reageer ik op de meest recente rapportage 
Topsport in Nederland (TiN) van het Mulier Instituut. De rapportages die jaarlijks verschijnen, 
bevatten een beschrijving van de belangrijkste ontwikkelingen in de Nederlandse topsport. Het 
Mulier Instituut verzamelt de data daarvoor in oneven jaren bij organisaties die de 
‘topsportomgeving’ vormen (zoals de Team-NL centra en gemeenten) en in de even jaren onder 
doelgroepen in de ‘topsport’ (zoals sporters, coaches en bonden). Deze dataverzameling leidt tot 
een TiN-rapportage die het daaropvolgende jaar wordt gepubliceerd door het Mulier Instituut. 
Sinds september is de allereerste TiN-rapportage een feit. Daarbij moet gezegd worden dat de 
TiN-monitor nog in ontwikkeling is en deze eerste rapportage wordt beschouwd als een nulmeting. 
De komende jaren worden meer indicatoren toegevoegd op basis van recente data en worden er 
op den duur belangrijke trends of lacunes gesignaleerd. Deze signalen kunnen op hun beurt weer 
voeding zijn voor verdere beleidsontwikkeling vanuit het Rijk, gemeenten, provincies en de 
topsportsector. In de TiN-rapportage 2024 is recente data verzameld op het gebied van 
waardering van topsportprestaties, het inzichtelijk maken van het brede palet van 
topsportprestaties, de aandacht voor een verantwoord topsportklimaat en de mate waarin 
gemeenten actief topsportbeleid hebben. Deze nulmeting zie ik als een bevestiging dat ik met 
NOC*NSF en VSG momenteel de juiste accenten heb aangebracht in het lopende topsportbeleid. 
Voor de TiN-rapportage in 2025 wordt data verzameld onder talenten, (voormalig) topsporters, 
coaches en bonden. Dit sluit aan op het topsportcultuuronderzoek dat begin 2025 uitkomt en de 
stappen die NOC*NSF momenteel zet op het gebied van een nieuw voorzieningenmodel voor 
topsporters. Ik beschouw de toezegging2 en het verzoek van het lid van den Hil (VVD)3 om de 
Kamer voorafgaand aan het wetgevingsoverleg te informeren over de rapportage Topsport in 
Nederland hiermee als afgedaan. 
 
Periodiek onderzoek naar dopingprevalentie in de Nederlandse topsport 
Eerder is door de toenmalig minister voor Sport toegezegd4 uw Kamer periodiek te informeren 
over de prevalentie van dopinggebruik in de Nederlandse topsport. Een volgende rapportage 
daartoe stond aanvankelijk gepland voor eind 2025. Ik ben echter voornemens om dit onderwerp 
onder te brengen in de TiN-monitor. Ik vind dat het onderwerp dopingprevalentie niet mag 
ontbreken in de beschrijving van belangrijke ontwikkelingen in de Nederlandse topsport. 
Daarnaast wil ik voorkomen dat sporters per onderzoek een separate vragenlijst krijgen 
toegestuurd. Het onderwerp doping wordt daarom meegenomen in de dataverzameling in 2026, 
wat zal leiden tot dopingprevalentiecijfers in de TiN-rapportage vanaf 2027. Wanneer dit een 
positieve ervaring blijkt, wordt het onderwerp periodiek meegenomen in de TiN-monitor en wordt 
uw Kamer daarover ook periodiek geïnformeerd. De toezegging van mijn ambtsvoorganger over 
een periodiek onderzoek naar dopingprevalentie in de Nederlandse topsport zie ik hiermee als 
afgedaan. 
 
Topsportbegroting NOC*NSF 
In 2018 is toegezegd5 de Kamer jaarlijks te informeren over de bestedingsdoelen van de 
topsportmiddelen van VWS die door NOC*NSF via een instellingssubsidie worden aangevraagd. In 
bijlage 12 is daarom de factsheet topsportbegroting 2025 van NOC*NSF opgenomen. 
 
  

 
1 Kamerstukken II, 2023/24, 30 234, nr. 394 
2 Kamerstukken II, 2023/24, 30 234, nr. 386 
3 Tweede Kamer, Besluitenlijst procedurevergadering d.d. 9-10-2024, 2024Z15401 
4 Kamerstukken II, 2019/18, 30 234, nr. 240 
5 Kamerstukken II, 2018/19, 31 856 nr. 124 



Voortgang voorzieningenmodel NOC*NSF voor topsporters 
NOC*NSF is twee jaar geleden een verkenning gestart naar het gewenste aanbod van 
voorzieningen voor topsporters, om deze beter aan te laten sluiten aan de huidige behoeften. 
NOC*NSF heeft naar aanleiding van deze verkenning aangegeven de inkomens- en rechtspositie 
van topsporters te willen verbeteren. Het is de verantwoordelijkheid van NOC*NSF om hiervoor 
een voorstel te doen. Zodra dat voorstel er ligt, ben ik bereid om te bespreken of en hoe ik hieraan 
een bijdrage kan leveren binnen de financiële mogelijkheden die ik heb. NOC*NSF verwacht dit 
voorstel eind 2026 afgerond te hebben. Een eerdere toezegging6 om uw Kamer te informeren over 
de nieuwe koers van het voorzieningenmodel voor topsporters, beschouw ik hiermee als afgedaan. 
 
Topsportaccommodaties 
Het rapport ‘Strategische vastgoedplanning topsporttrainingsaccommodaties’ is eerder dit jaar 
aangeboden aan de Tweede Kamer7. In 2024 en 2025 ontvangen ijsstadion Thialf en nationaal 
zwemcentrum de Tongelreep een financiële bijdrage ter ondersteuning van de verduurzaming van 
de sportaccommodaties en als stimulans voor voldoende topsporttrainingsaccommodaties. Wat 
betreft de opvolging van het toekomstige (top)sportaccommodatiebeleid kan ik melden dat ik in 
overleg ga ben met gemeenten en de sportsector om te komen tot een plan van aanpak gericht op 
het creëren van een toekomstbestendige sportinfrastructuur. Mijn beoogde inzet hierop heb ik 
toegelicht in de najaarsbrief sport en bewegen. Hiermee beschouw ik de toezegging8 om de Kamer 
eind 2024 te informeren over de stand van zaken als afgedaan. 
 
Topsportevenementen 
Zoals toegezegd informeer ik uw Kamer ieder halfjaar over de voortgang op de onderdelen van de 
Nationale Topsportevenementen Strategie9. Hiervoor verwijs ik naar de meest recente Rapportage 
‘Topsportpodium Nederland’, die te vinden is in bijlage 13. Hierin is ook de voortgang het 
verduurzamen van topsportevenementen, het organiseren van gezonde topsportevenementen en 
de TeamNL Sport Experience opgenomen. 
 
Onderstaande tabel toont de financiële bijdragen van het ministerie van VWS aan internationale 
topsportevenementen die in 2024 plaatsvinden. Deze bijdragen zijn verstrekt vanuit de 
subsidieregeling topsportevenementen 2021 – 202310 en de subsidieregeling topsportevenementen 
2024-202811. Het gaat om de totale VWS-subsidie die per evenement is verleend gedurende de 
looptijd van de projecten. 
 
Gesubsidieerde topsportevenementen 
2024 

Verleende 
subsidie 

EK Volleybal U22 2024 € 480.755,- 

WK Shorttrack 2024 € 1.046.019,- 

EK Beachvolleybal 2024 € 976.025,- 

EK Baanwielrennen 2024 € 370.606,- 

EK Triathlon 2024 € 209.066,- 

EK Waterpolo vrouwen 2024  € 683.000,-  

EK Softbal vrouwen 2024  € 135.000,-  

FIBA 3x3 Basketbal vrouwen 2024  € 157.617,-  

 
6 Kamerstukken II, 2023/24, 2023D40544 
7 Kamerstukken II, 2023/24, 30 234, nr. 386 
8 Kamerstukken II, 2023/24, 30 234, nr. 386 
9 Kamerstukken II 2020/21, 30 234, nr. 257 
10 Kamerstukken II 2023/24, 30 234, nr. 385 
11 https://zoek.officielebekendmakingen.nl/stcrt-2024-10726 



EK Dansen Latin jeugd 2024  € 102.716,- 

 
 
Buitengewone topsportevenementen 
Hierbij informeer ik uw Kamer zoals toegezegd12, indien relevant, over de voortgang van 
buitengewone topsportevenementen die in Nederland worden georganiseerd of mogelijk worden 
georganiseerd: 
- Super EK Wielrennen: de Koninklijke Nederlandsche Wielren Unie (KNWU) viert in 2028 haar 

100-jarig bestaan en is vanwege dit jubileum in gesprek met de UEC (Europese Wielerunie) 
over een multi-wielerevenement. Tijdens het evenement zal de KNWU aandacht besteden aan 
de maatschappelijke waarde van de wielersport en de kracht van het fietsen door inzet op 
fietsstimulering, actieve mobiliteit, duurzaamheid en inclusie met aandacht voor de 
paralympische disciplines en Jeugd EK’s. 

 
Commerciële topsportorganisaties en organisatiekracht sportsector 
In de beleidsreactie op het advies ‘De opstelling aan de top’13 heeft mijn voorganger toegezegd de 
Kamer eind 2024 te informeren over hoe commerciële topsportorganisaties betrokken kunnen 
worden bij het strategisch kader topsport en over de voortgang van de gesprekken met 
sportpartners omtrent het versterken van de organisatiekracht van de sportsector. Zoals in de 
najaarsbrief sport en bewegen vermeld, staan de komende maanden in het teken van het 
herprioriteren van voorgenomen acties uit het strategisch kader topsport. Ik heb aangegeven uw 
Kamer hierover medio 2025 te informeren. De voortgang op de hierboven genoemde toezeggingen 
neem ik hierin mee. 
 
Voortgang eindevaluatie steunpakketten voor de sportsector 
Door mijn voorganger is toegezegd14 dat na volledig afsluiten van het corona-steunpakket voor de 
sportsector een evaluatieopdracht wordt verstrekt en dat naar verwachting de uitkomsten van de 
evaluatie bij het WGO 2024 gedeeld worden. De steunpakketten voor de sport in het kader van de 
coronacrisis zijn nog niet volledig uitgevoerd. De vaststelling van de regeling voor 
topsportcompetities en -evenementen (de STIK-regeling)15 loopt langer door vanwege verzoeken 
van subsidieaanvragers tot uitstel van de verantwoording. Zodra de definitieve verantwoording 
van de STIK-regeling is afgerond kan ik opdracht geven voor de eindevaluatie. De uitkomsten 
hiervan deel ik met de Kamer. 
 
Bewegen op de werkvloer 
Mijn voorganger heeft in het wetgevingsoverleg over het begrotingsonderdeel Sport en Bewegen in 
2024 toegezegd16 verschillende gesprekken te voeren om bewegen op de werkvloer hoger op de 
agenda te zetten bij zowel de sociale partners als de rijksoverheid als werkgever.  
Met de Stichting van de Arbeid17 is, samen met de Beweegalliantie, de urgentie van bewegen op 
de werkvloer in een aantal overleggen besproken. 
Binnen het Rijk heeft VWS diverse gesprekken gevoerd om vanuit werkgeverschap een impuls te 
geven aan het bewegen en sporten door medewerkers. Rijksbreed maakt bewegen op de werkplek 
onderdeel uit van de geactualiseerde Arbocatalogus Rijk. Daarin staan onder meer maatregelen 
beschreven om te veel zitten te voorkomen. Medewerkers krijgen voorlichting en instructies over 
elk half uur bewegen, het afwisselen van de werkhouding en het voldoende pauzeren. Daarnaast 
beschikken departementen soms over eigen sportfaciliteiten of is er een overeenkomst met 
sportscholen. In de CAO staan afspraken over het fiscaal vriendelijk gebruik maken van 
bedrijfsfitness. In samenwerking met het A&O fonds Rijk is bovendien een platform ingericht waar 

 
12 Kamerstukken II 2020/21, 30 234, nr. 263  
13 Kamerstukken II, 2023/24, 30 234, nr. 393 
14 Kamerstukken II, 2022/23, 30 234, nr. 329 
15 De subsidieregeling Topsportwedstrijden en topsportevenementen inkomstenderving kaartverkoop COVID-19 
(STIK) is bedoeld ter compensatie van zowel de toeschouwers die geen gebruik konden maken van hun 
toegangskaarten, als voor de inkomstenderving uit kaartverkoop van de organisatoren. 
16 Kamerstukken II, 2023/24, TZ202403-009 
17 De Stichting van de Arbeid is het landelijk overlegorgaan van de centrale organisaties van werkgevers en 
van werknemers. 



informatie en inspiratie te vinden is over vitaliteit. Op dit platform is ook uitgebreid aandacht voor 
het belang van voldoende bewegen en zijn er handreikingen en instructies beschikbaar. Het blijft 
desondanks een opgave om voldoende bewegen op de werkvloer daadwerkelijk te stimuleren. 
Daarom blijft het thema op de agenda staan van rijksbrede overleggen. De toezegging beschouw 
ik hiermee als afgedaan. 
 


